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Groep 8            Spellingswoorden 

 
Categorie 12b: -erd, -aard 
 
Woorden op -erd en -aard krijgen achteraan een d. 
 

○ bangerd ○ lieverd ○ rijkaard 

○ dikkerd ○ gierigaard ○ valsaard 

○ engerd ○ grijsaard ○ sufferd 

○ lelijkerd ○ gulzigheid ○ viezerd 

○ leukerd ○ luiaard ○ stommerd 

 
 
Categorie 24a: c als s 
 
In deze woorden hoor je een s, maar schrijf je een c. 
 

○ cel ○ feliciteren ○ socialisme 

○ centimeter ○ financieel ○ solliciteren 

○ certificaat ○ officieel ○ speciaal 

○ circus ○ percentage ○ specialist 

○ clavecimbel ○ procent ○ specifieke 

 

 
Categorie 24b: c als k 
 
In deze woorden hoor je een k, maar schrijf je een c. 
 

○ accordeon ○ chocola ○ correspondentie 

○ advocaat ○ commentaar ○ creatief 

○ bioscoop ○ concreet ○ democratie 

○ cadeau ○ conducteur ○ factor 

○ certificaat ○ consequentie ○ respect 
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Categorie 26: -heid 
 
Woorden op -heid krijgen achteraan een d. Die hoor je als je het woord langer maakt. 
 

○ aanwezigheid ○ gastvrijheid ○ persoonlijkheid 

○ beleefdheid ○ gezondheid ○ verkoudheid 

○ dankbaarheid ○ hartelijkheid ○ volksgezondheid 

○ duidelijkheid ○ mensheid ○ werkelijkheid 

○ eenzaamheid ○ nauwkeurigheid ○ zeldzaamheid 

 

 
Categorie 27: -teit 
 
Deze woorden hebben niets met tijd te maken. Daarom schrijf je teit. 
 

○ activiteit ○ identiteit ○ nationaliteit 

○ artisticitiet ○ kwaliteit ○ puberteit 

○ brutaliteit ○ kwantiteit ○ publiciteit 

○ creativiteit ○ lokaliteit ○ seksualiteit 

○ elasticiteit ○ majesteit ○ universiteit 

 

 
Categorie 28: isch 
 
Sommige woorden schrijf je met isch. Dat is wanneer je er een e achter kunt zetten. 
 

○ Arabisch ○ chemisch ○ ironisch 

○ Atlantisch ○ democratisch ○ kapatalistisch 

○ automatisch ○ Egyptisch ○ telefonisch 

○ Belgisch ○ elektrisch ○ theoretisch 

○ biologisch ○ grafisch ○ typisch 
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Categorie 29: ch als sj 
 
In deze woorden hoor je sj, maar je schrijft ch. 
 

○ broche ○ chimpansee ○ fiche 

○ chagrijnig ○ chips ○ machinist 

○ champignons ○ chirurg ○ manchet 

○ chauffeur ○ chocola ○ marcheren 

○ cheffin ○ douche ○ rechercheur 

 

 
Categorie 30: -ieel, -ueel, -iaal. 
 
Bij deze woorden hoor je een j of een w, maar die schijf je niet. 
 

○ bacterieel ○ presidentieel ○ cruciaal 

○ commercieel ○ principieel ○ dictatoriaal 

○ essentieel ○ actueel ○ geniaal 

○ financieel ○ eventueel ○ provinciaal 

○ notarieel ○ procentueel ○ speciaal 

 

 
Categorie 31: th 
 
In sommige woorden hoor je een t, maar je schrijft th. 
 

○ apotheek ○ katholiek ○ theoretisch 

○ atheneum ○ mediatheek ○ therapeut 

○ bibliotheek ○ thee ○ thermometer 

○ enthousiast ○ thema ○ thuis 

○ hypotheek ○ theologie ○ videotheek 
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Categorie 32a: Engelse leenwoorden 
 
Leenwoorden uit het Engels moet je uit het hoofd leren. 
 

○ aftershave ○ carpoolen ○ fulltime 

○ barbecue ○ chartervlucht ○ grapefruit 

○ baseball ○ clown ○ placemat 

○ blocnote ○ cracker ○ show 

○ bungalow ○ freak ○ volleybal 

 

 
Categorie 32b: Franse leenwoorden 
 
Hoor je zj, dan schrijf je g of soms j. Hoor je ee dan schrijf je e. Bij een aantal woorden hoor je oo, 
maar schrijf je eau. Bij andere woorden hoor je oe, maar schrijf je ou. 
 

○ asperge ○ giraffe ○ douche 

○ blamage ○ ingenieur ○ journalist 

○ chantage ○ origineel ○ poulet 

○ corsage ○ René ○ ragout 

○ etage ○ eau de cologne ○ souvenir 

 

 
Categorie33: q, x of y 
 
Het zijn er niet zoveel, maar het zijn moeilijke woorden die je moet onthouden. 
 

○ aquarel ○ flexibel ○ diskjockey 

○ cheque ○ lynx ○ fysiek 

○ frequent ○ saxofoon ○ monopoly 

○ Alexander ○ taxfree ○ python 

○ exclusief ○ waxinelichtje ○ xylofoon 
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Categorie 34: tussen -n tussen -s 
 
Hoor je een s, dan schrijf je die ook. Eindigt het eerste woord in het meervoud op en, dan schrijf je n. 
 

○ berkenboom ○ krantenbak ○ kapperszaak 

○ dierenpark ○ paardenbloem ○ overheidsgebouw 

○ flessenhals ○ pannenkoek ○ slangenkruid 

○ hondenhok ○ schoenendoos ○ timmermansoog 

○ kattenkruid ○ doktersassistente ○ vissersboot 

 

 
Categorie 35: trema/het liggend streepje 
 
Het trema en het liggend streepje worden gebruikt om je te helpen bij het lezen van woorden met een 
paar klinkers achter elkaar. Het trema wordt gebruikt om klanken binnen één woord te splitsen. Het 

liggend streepje wordt gebruikt om woorden die met klinkers aan elkaar komen, te verbinden. 

 

○ agrariër ○ conciërge ○ ruïne 

○ audiëntie ○ drieën ○ auto-ongeluk 

○ Australië ○ geïnteresseerd ○ mee-eten 

○ beëindigen ○ ideeën ○ video-opname 

○ cliënt ○ maïs ○ Zeeuws-Vlaanderen 

 

 
Categorie 36: Hoofdletters 
 
Soms moeten woorden met hoofdletters geschreven woorden, hiervoor zijn een aantal regels. 
Hieronder staan de belangrijkste, maar er zijn uitzonderingen. 
1. Het eerste woord van een zijn krijt een hoofdletter. 
2. Persoonsnamen krijgen een hoofdletter. 
3. Aardrijkskundige nemen krijgen een hoofdletter. 
4. Namen van feestdagen, tijdperken en historische gebeurtenissen krijgen een hoofdletter. 
 

○ meneer de Vries ○ de Koning ○ de President 

○ Duitsland ○ Leidseplein ○ Rusland 

○ Europa ○ Nederland ○ de Staatssecretaris 

○ Zijne Majesteit ○ Nijmegen ○ Westertoren 

○ Hemelvaart ○ Pasen ○ Zweden 
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Werkwoorden waarvan de stam niet op een -t of -d eindigt 
 

○ aankijken ○ draaien ○ nadenken 

○ begrijpen ○ drinken ○ repareren 

○ bloeien ○ gebruiken ○ springen 

○ bouwen ○ grijpen ○ verschijnen 

○ controleren ○ kijken ○ zwemmen 

 
Werkwoorden waarvan de stam op een -t eindigt 
 
Zwakke werkwoorden 
 

○ achten ○ inrichten ○ starten 

○ begroeten ○ kosten ○ verlichten 

○ bevatten ○ ontmoeten ○ verwachten 

○ haten ○ oplichten ○ wijten 

○ hechten ○ rusten ○ zuchten 

 
Sterke werkwoorden 
 

○ bijten ○ laten ○ vergeten 

○ eten ○ meten ○ verlaten 

○ fluiten ○ schieten ○ verwijten 

○ genieten ○ sluiten ○ weten 

○ gieten ○ vechten ○ zitten 
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Werkwoorden waarvan de stam op een -d eindigt 
 
Zwakke werkwoorden 
 

○ aanvaarden ○ kleden ○ vermoorden 

○ antwoorden ○ leiden ○ verspreiden 

○ beïnvloeden ○ opvoeden ○ verwonden 

○ besteden ○ scheiden ○ voorbereiden 

○ bewonderen ○ uitbeelden ○ wenden 

 

Sterke werkwoorden 
 

○ aftreden ○ lijden ○ verbieden 

○ betreden ○ onthouden ○ verbinden 

○ bieden ○ overlijden ○ vinden 

○ glijden ○ rijden ○ worden 

○ houden ○ strijden ○ zenden 

 

 
Werkwoorden met verleden tijd op -de en zonder stam op -t of -d 
 

○ accepteren ○ constateren ○ ontwikkelen 

○ behandelen ○ eindigen ○ opbellen 

○ beschermen ○ fotograferen ○ verminderen 

○ bevestigen ○ herinneren ○ verwijderen 

○ combineren ○ luisteren ○ waarschuwen 
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Werkwoorden met verleden tijd op -te en zonder stam op -t 
 

○ aankloppen ○ kampen ○ schoppen 

○ afschaffen ○ mislukken ○ toepassen 

○ bedekken ○ ontsnappen ○ veroorzaken 

○ beslissen ○ roken ○ wekken 

○ grinniken ○ schetsen ○ werken 

 

 
Sterke werkwoorden 
 
(ij – ee) 
 

○ begrijpen ○ lijden ○ splijten 

○ bezwijken ○ overlijden ○ verdwijnen 

○ blijven ○ rijgen ○ vergelijken 

○ grijpen ○ schijnen ○ wijten 

○ knijpen ○ smijten ○ zwijgen 

 
(ie – oo) 
 

○ bedriegen ○ liegen ○  

○ bieden ○ schieten ○  

○ genieten ○ verbieden ○  

○ gieten ○ vliegen ○  

○ kiezen ○  ○  

 
(ui – oo) 
 

○ besluiten ○ kluiven ○ sluipen 

○ buigen ○ kruipen ○ spuiten 

○ druipen ○ ruiken ○ verschuilen 

○ duiken ○ schuilen ○ zuigen 

○ fluiten ○ schuiven ○ zuipen 
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(ee – oo) 
 

○ bewegen ○  ○  

○ scheren ○  ○  

○ wegen ○  ○  

○  ○  ○  

○  ○  ○  

 
(i – o) 
 

○ beginnen ○ glimmen ○ springen 

○ binden ○ klimmen ○ stinken 

○ blinken ○ krimpen ○ verzinnen 

○ dingen ○ schrikken ○ zingen 

○ drinken ○ slinken ○ zinken 

 
(e o ) 
 

○ bergen ○ smelten ○ vertrekken 

○ gelden ○ treffen ○ vlechten 

○ schelden ○ trekken ○ zenden 

○ schenden ○ vechten ○ zwellen 

○ schenken ○ verbergen ○ zwemmen 

 
(rest) 
 

○ bederven ○ ervaren ○ slapen 

○ bezoeken ○ genezen ○ vallen 

○ blazen ○ hangen ○ vergeven 

○ brengen ○ helpen ○ zoeken 

○ doen ○ komen ○ zwerven 
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Werkwoorden met een voltooid deelwoord op -t 
 

○ aantasten ○ inlichten ○ schatten 

○ afwachten ○ kosten ○ tasten 

○ benutten ○ neerzetten ○ uiteenzetten 

○ bepleiten ○ ontmoeten ○ verwoesten 

○ doorzetten ○ praten ○ zuchten 

 

 
Werkwoorden met een voltooid deelwoord op -d 
 

○ combineren ○ klagen ○ suggereren 

○ constateren ○ luisteren ○ uitstellen 

○ dreigen ○ overleven ○ vergaderen 

○ groeien ○ schakelen ○ verhuizen 

○ herhalen ○ struikelen ○ voeren 

 

 
Werkwoorden waarbij het voltooid deelwoord en de persoonsvorm van een ander in de tegenwoordige 
tijd hetzelfde klinken 
 

○ achterhalen ○ onderhandelen ○ veronderstellen 

○ bedriegen ○ ondersteunen ○ vertegenwoordigen 

○ beïnvloeden ○ verkondigen ○ vervaardigen 

○ beleggen ○ vermelden ○ verwonderen 

○ beproeven ○ verminderen ○ voorspellen 

 

 


